
Protokół Nr II/2024 

z obrad sesji Rady Miejskiej Sędziszów 

z dnia 28 maja 2024 roku 

 

Otwarcia obrad sesji dokonała Przewodnicząca Rady Miejskiej Sędziszów – Aneta Konieczna.  

Na podstawie listy obecności stwierdziła, iż obecnych jest 15 radnych, sesja jest władna do 

podejmowania prawomocnych uchwał i decyzji. 

Ad. 2  

Na sekretarza obrad zaproponowała radnego Nikodema Jawora – wyraził zgodę  

Głosowanie 

14 głosów – za  

1 głos wstrzymujący się. 

Ad. 3 

Pani Przewodnicząca przedstawiła proponowany porządek obrad. 

Proponowany porządek obrad: 

1.   Otwarcie sesji, stwierdzenie quorum. 

2. Powołanie sekretarza obrad. 

3. Przyjęcie porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokołu z obrad poprzedniej sesji I/2024 z dnia 07.05.2024 r.  

5. Sprawozdanie z działalności  Burmistrza za okres od ostatniej sesji. 

6. Uchwała w sprawie powołania składu Komisji Rewizyjnej i wyboru jej przewodniczącego 

kadencji 2024-2029. 

7. Uchwała w sprawie powołania składu Komisji Skarg, Wniosków i Petycji i wyboru jej 

przewodniczącego kadencji 2024-2029. 

8. Uchwała w sprawie powołania składu Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego i 

wyboru jej przewodniczącego kadencji 2024-2029. 

9. Uchwała w sprawie powołania składu Komisji Zdrowia, Ładu i Porządku Publicznego i 

wyboru jej przewodniczącego kadencji 2024-2029. 

10. Uchwała w sprawie powołania składu Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Promocji 

Gminy i wyboru jej przewodniczącego kadencji 2024-2029. 

11. Uchwała w sprawie powołania składu Komisji Ochrony Środowiska, Gospodarki Wodnej, 

Rolnictwa i Drogownictwa i wyboru jej przewodniczącego kadencji 2024-2029. 

12. Uchwała zmieniająca uchwałę Nr LX/500/2023 w sprawie określenia zasad 

przeprowadzania naboru wniosków o zawarcie umowy najmu lokali mieszkalnych 

znajdujących się w budynkach wielolokalowych zlokalizowanych w Sędziszowie 

wybudowanych w ramach inwestycji realizowanej przez społeczną inicjatywę 

mieszkaniową SIM SMS Sp. z o.o. z siedzibą w Jędrzejowie, na zasadach określonych w 

ustawie z dnia 26 października 1995 r. o społecznych formach rozwoju mieszkalnictwa.  

13. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości w trybie 

bezprzetargowym. 

14. Uchwała w sprawie Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy Domowej oraz 

Ochrony Osób Doznających Przemocy Domowej w Gminie Sędziszów na lata 2024-2030. 

15. Uchwała w sprawie ustalenia warunków pracy i płacy Burmistrza. 

16. Uchwała w sprawie zatwierdzenia rocznego sprawozdania z realizacji planu finansowego 

za rok 2023 w Miejsko-Gminnym Ośrodku Zdrowia w Sędziszowie. 

17. Uchwała w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Sędziszów na lata 2024-

2032.  

18. Uchwała w sprawie zmian budżetu Gminy Sędziszów na 2024 rok.  

19. Informacja o stanie bezpieczeństwa, ochrony przeciwpożarowej oraz o zagrożeniach 

pożarowych gminy Sędziszów za 2023 rok. 

20. Informacja Komendanta Komisariatu Policji w Sędziszowie o stanie bezpieczeństwa i 

porządku publicznego na terenie miasta i gminy Sędziszów za 2023 r.  

21. Sprawozdanie z rocznego Programu współpracy z organizacjami pozarządowymi oraz 

innymi podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy o pożytku publicznym i 

wolontariacie za 2023 rok.  



22. Ocena realizacji zadań podstawowej opieki zdrowotnej w gminie za 2023 r. 

23. Roczna analiza stanu gospodarki odpadami komunalnymi w gminie Sędziszów za 2023 rok. 

24. Informacja o realizacji zadań w zakresie kultury w Samorządowym Centrum Kultury im. 

Jana Pawła II w 2023 r. 

25. Informacja z Realizacji Programu Sędziszowska Karta Seniora 60+. 

26. Ocena zasobów Pomocy Społecznej za 2023 rok.  

27. Wolne wnioski i dyskusja. 

28. Zamknięcie obrad. 

 

Brak pytań. 

Głosowanie: 15 głosów za.  

 

Ad. 4 

Pani Przewodnicząca zapytała radnych czy wnoszą uwagi do protokołu poprzedniej sesji nr I/2024 z 

dnia 07.05.2024 r. 

Brak uwag. 

Głosowanie: 15 głosów – ZA, jednogłośnie. 

Ad. 5 

Pan Burmistrz przedstawił sprawozdanie za okres od ostatniej sesji.  

Radna B. Wójcik: 

Mam jedno pytanie dotyczące wykonania dachu prz. ul. Spółdzielczej 4 za kwotę 124.200 zł. Proszę 

powiedzieć jaki jest zakres robót, jaka jest powierzchnia dachu.  

Pan Burmistrz: 

W tym momencie nie potrafię odpowiedzieć. W wolnych wnioskach przedstawię tą informację. To była 

procedura zamówienia publicznego.  

Radny J. Jaworski: 

Utwardzenie terenu na Osiedlu Sady. Tam ma być zrobione w kamieniu?  

Zgłaszałem o oświetlenie, żeby tam zrobić już przy okazji kanał kablowy. Na razie oświetlenie tam jest 

nieprzewidziane. 

Pan Burmistrz: 

Na razie tego zadania nie mieliśmy w budżecie. Natomiast wniosek o umieszczenie tego kanału był 

przekazany do wydziału. Myślę, że będzie to wykonane.  

Radny J. Jaworski: 

Jak będzie wyglądać przebieg drogi od ul. Tysiąclecia do ul. Kościuszki?  

Pan Burmistrz: 

Przejdzie koło bloku ul. Dworcowa 22 na prosto. Ziemianki wyburzone, pójdzie jak ten ciąg. Nad tym 

ziemiankami jest teren PKP. My tego nie przejmowaliśmy. Droga pójdzie prosto. Tam jest projekt 

przyjęty i zatwierdzony.  

Radny J. Jaworski: 

Kupiliśmy ten asfalt w workach. Zalepianie polegające na tym, że wkładamy w dziurę, która jest 

aktualnie to to się mija z celem. Moim zdaniem trzeba by było to wycinać. Wyciąć prostokąt i wlepić 

ten asfalt. I wtedy on się utrzyma. Nie mówię o naszej firmie, bo wydaje mi się że oni to dobrze zrobili. 

To jest na krótką metę.  

Jakie dofinansowanie dostają KGW na ten festiwal? Czy one dostają jakieś dofinansowanie na zakup 

produktów?  

Pan Burmistrz: 

Nie dostają. Tak zadecydowaliśmy już bodajże od 2 lat.  

Radny J. Jaworski: 

Czyli one mają się zaangażować ze swoich.  

Radny W. Tabor: 

Chodzi o Borszowice, 4 kW 18.000 zł. To jest bardzo tanio. Czy oni korzystali z programu „Czyste 

Powietrze”?   

Pan Burmistrz: 

To wykonywaliśmy my jako gmina. W programie „Czyste Powietrze” nie ma dla osób prawnych.  

 



Radny J. Sroka: 

Chodzi mi o tą zaprawę mineralno-asfaltową. Ta droga od Krzelowa w stronę Bugaja. Tam powybijały 

się dziury. Jest to niebezpieczne. Jeżeli wystarczyłoby tej zaprawy to czy można by naprawić tą drogę?  

Pan Burmistrz: 

Jest to droga powiatowa. Wystąpimy do powiatu. Trzeba to zgłosić w wolnych wnioskach.  

Radny N. Jawor: 

Mam małą uwagę. 7 maja złożono w Starostwie Powiatowym komplet dokumentacji dot. zgłoszenia 

robót budowlanych inwestycji pn. „Wykonanie oświetlenia ulicznego  od przepustu kolejowego w 

stronę Mierzyna”. Nie napisano gdzie. A to jest w Boleścicach.  

Pan Burmistrz: 

To obejmuje teren Boleścic.  

Radny P. Adamski: 

Może przejedźmy po ul. Marianowskiej  

Pani Przewodnicząca: 

To są pytania do sprawozdania. Takie rzeczy proszę w wolnych wnioskach.  

Radny Z. Adamski: 

Mieszkańcy ul. Klonowej mają pytanie. 

Pani Przewodnicząca: 

Odnosimy się do sprawozdania. Czy są jeszcze jakieś pytania do sprawozdania? 

Jako Rada chcemy się odnieść do dnia 24 maja 2024 r. Prezydent Andrzej Duda podczas uroczystości z 

okazji Dnia Samorządu Terytorialnego nadał odznaczenie państwowe zasłużonym przedstawicielom 

samorządu dziękując im za służbę dla rozwoju Polski. W grupie wyróżnionych osób znalazł się nasz 

Burmistrz Wacław Szarek, który za wybitne osiągnięcia w działalność społeczną i samorządową odebrał 

z rąk Prezydenta Rzeczypospolitej Polskiej Krzyż Kawalerski Orderu Odrodzenia Polski. W imieniu 

Rady i wszystkich mieszkańców serdecznie gratulujemy. Jesteśmy dumni, że nasza gmina ma takiego 

Burmistrza. Życzymy mu dużo zdrowia, wytrwałości i kolejnych sukcesów. Jest to ogromne 

wyróżnienie dla naszej gminy na szczeblu krajowym. Wydarzenie bardzo ważne. Jesteśmy dumni i 

myślę, że również wszyscy mieszkańcy są dumni, bo to jest też wyróżnienia dla nich, dla wszystkich 

tych osób, które nawet w najmniejszym stopniu dokładają małą cegiełkę do budowania naszego 

wspólnego domu, naszej małej ojczyzny. Wszystkim samorządowcom życzę wszystkiego dobrego. 

Panu Burmistrzowi życzę kolejnych sukcesów i owocnej współpracy. Gratuluję.  

W tym miejscu nastąpiło wręczenie kwiatów Burmistrzowi. 

Pan Burmistrz: 

Jest to wzruszający moment. Wysokiej Radzie za ten gest bardzo dziękuję. Myślę, że bardzo wiele osób 

ma cząstkę w tym Krzyżu Kawalerskim, który otrzymałem, tych osób, które spotkałem na drodze 

kariery zawodowej, gdzie razem wspólnie realizowaliśmy bardzo wiele rzeczy. Trzeba wspomnieć o 18-

letniej pracy w Zespole Szkół Rolniczych w Krzelowie, tyle udawało się z młodzieżą organizować, 

wyjeżdżać, budować, realizować różne projekty. Następnie służba dla ludzi wspólnie z wieloma 

osobami. Ja czułem się zaszczycony jak słyszałem „Gmina Sędziszów”. To mnie tak szczególnie 

napawało wielką radością. Służba dla ludzi wraz z radnymi, współpracownikami, sołtysami, 

instytucjami, zakładami pracy, organizacjami społecznymi pozarządowymi. Przez 20 lat praca, służba 

dla ludzi z terenów właśnie małomiasteczkowych, wiejskich w Ludowym Uniwersytecie Katolickim, 

który wspólnie z ks. Tadeuszem Szlachtą – duszpasterzem rolników, samorządowców, założyliśmy na 

początku 2000-2001 r., gdzie setki osób otrzymywało bardzo wiele form aktywności. To jest taki jeden 

z wielu elementów. Wszystkim jeszcze raz bardzo dziękuję. Ludzie i wspólnota budują wielkie 

rozwiązania. Za tą wspólnotę bardzo dziękuję.  

 

W tym miejscu Przewodniczącą zarządziła 10 minut przerwy. 

Po przerwie stawili się jak dotychczas.  

 

Ad. 6 

Pani Przewodnicząca przedstawiła projekt uchwały w sprawie powołania składu Komisji Rewizyjnej i 

wyboru jej przewodniczącego kadencji 2024-2029. 

Brak pytań. 

Głosowanie: 15 głosów ZA, jednogłośnie.     II/4/2024  



Ad. 7 

Pani Przewodnicząca przedstawiła projekt uchwały w sprawie powołania składu Komisji Skarg, 

Wniosków i Petycji i wyboru jej przewodniczącego kadencji 2024-2029. 

Brak pytań. 

Głosowanie: 15 głosów ZA, jednogłośnie.     II/5/2024  

 

Ad. 8 

Pani Przewodnicząca przedstawiła projekt uchwały w sprawie powołania składu Komisji Budżetu i 

Rozwoju Gospodarczego i wyboru jej przewodniczącego kadencji 2024-2029. 

Brak pytań. 

Głosowanie: 15 głosów ZA, jednogłośnie.     II/6/2024  

 

Ad. 9 

Pani Przewodnicząca przedstawiła projekt uchwały w sprawie powołania składu Komisji Zdrowia, Ładu 

i Porządku Publicznego i wyboru jej przewodniczącego kadencji 2024-2029. 

Brak pytań. 

Głosowanie: 15 głosów ZA, jednogłośnie.     II/7/2024 

 

Ad. 10 

Pani Przewodnicząca przedstawiła projekt uchwały w sprawie powołania składu Komisji Oświaty, 

Kultury, Sportu i Promocji Gminy i wyboru jej przewodniczącego kadencji 2024-2029. 

Brak pytań. 

Głosowanie: 15 głosów ZA, jednogłośnie.     II/8/2024 

 

Ad. 11 

Pani Przewodnicząca przedstawiła projekt uchwały w sprawie powołania składu Komisji Ochrony 

Środowiska, Gospodarki Wodnej, Rolnictwa i Drogownictwa i wyboru jej przewodniczącego kadencji 

2024-2029. 

Brak pytań. 

Głosowanie: 15 głosów ZA, jednogłośnie.     II/9/2024 

 

Ad. 12 

Pani Przewodnicząca przedstawiła projekt uchwały zmieniającej uchwałę Nr LX/500/2023 w sprawie 

określenia zasad przeprowadzania naboru wniosków o zawarcie umowy najmu lokali mieszkalnych 

znajdujących się w budynkach wielolokalowych zlokalizowanych w Sędziszowie wybudowanych w 

ramach inwestycji realizowanej przez społeczną inicjatywę mieszkaniową SIM SMS Sp. z o.o. z 

siedzibą w Jędrzejowie, na zasadach określonych w ustawie z dnia 26 października 1995 r. o 

społecznych formach rozwoju mieszkalnictwa. 

Brak pytań. 

Głosowanie: 15 głosów ZA, jednogłośnie.     II/10/2024 

 

Ad. 13 

Pani Przewodnicząca przedstawiła projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie 

nieruchomości w trybie bezprzetargowym. 

Brak pytań. 

Głosowanie: 15 głosów ZA, jednogłośnie.     II/11/2024 

 

Ad. 14 

Pani Przewodnicząca przedstawiła projekt uchwały w sprawie Gminnego Programu Przeciwdziałania 

Przemocy Domowej oraz Ochrony Osób Doznających Przemocy Domowej w Gminie Sędziszów na lata 

2024-2030. 

Brak pytań. 

Głosowanie: 15 głosów ZA, jednogłośnie.     II/12/2024 

 

 



Ad. 15 

Pani Przewodnicząca przedstawiła projekt uchwały w sprawie ustalenia warunków pracy i płacy 

Burmistrza. 

Brak. Pytań. 

Głosowanie: 14 głosów ZA, 1 głos wstrzymujący się.   II/13/2024 

 

Ad. 16 

Pani Przewodnicząca przedstawiła projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia rocznego sprawozdania z 

realizacji planu finansowego za rok 2023 w Miejsko-Gminnym Ośrodku Zdrowia w Sędziszowie. 

Brak pytań. 

Głosowanie: 15 głosów ZA, jednogłośnie.     II/14/2024 

 

Ad. 17 

Pani Skarbnik przedstawiła projekt uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Sędziszów na lata 2024-2032. 

Brak pytań. 

Głosowanie: 15 głosów ZA, jednogłośnie.     II/15/2024 

 

Ad. 18 

Pani Skarbnik przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Sędziszów na 2024 rok. 

Brak pytań. 

Głosowanie:  15 głosów ZA, jednogłośnie.     II/16/2024 

 

Ad. 19 

Informację o stanie bezpieczeństwa, ochrony przeciwpożarowej oraz o zagrożeniach pożarowych gminy 

Sędziszów za 2023 rok przedstawił  Z-ca Komendanta Powiatowego Państwowej Straży Pożarnej – 

starszy brygadier Tomasz Szymański. 

Brak pytań. 

 

Ad. 20 

Informację Komendanta Komisariatu Policji w Sędziszowie o stanie bezpieczeństwa i porządku 

publicznego na terenie miasta i gminy Sędziszów za 2023 r. przedstawił Komendant Paweł 

Abramowicz.  

Radny J. Jaworski: 

Jest 14 funkcjonariuszy, 7 w wydziale śledczym. Jest 21 pracowników na 3 gminy tak: Słupia, 

Sędziszów, Wodzisław. Ilu jest funkcjonariuszy na jednej zmianie?  

Komendant P. Abramowicz: 

Generalnie wystawiamy do służby jeden 12-godzinny patrol w systemie 7-19, 19-7. Dodatkowo 

wspieramy służbę zewnętrzną wykroczeniówkami. Mamy ich 2. Jak również codziennie na służbie 

rannej jest policjant dochodzeniowy, na drugiej zmianie również. Na weekendzie wystawiam 

dodatkowo patrol operacyjny 19-3. Jak jest sytuacja, gdzie potrzeba zwiększenia siły i środków to wtedy 

w sytuacji zagrożenia lub zabezpieczenia imprez masowych  posiłkujemy się policjantami z komendy 

powiatowej w Jędrzejowie.  

Radny J. Jaworski: 

Stan zatrudnienia nie zostanie zwiększony? 

Komendant P. Abramowicz: 

Na chwilę obecną stan etatowy i kadrowy jest jaki jest. Chciałbym, ale na dzień dzisiejszy nie mam 

wiedzy czy będzie coś zwiększane w sytuacji kadrowej.  

 

Ad. 21 

Sprawozdanie z rocznego Programu współpracy z organizacjami pozarządowymi oraz innymi 

podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy o pożytku publicznym i wolontariacie za 2023 rok. 

 

 

 



Radny J. Jaworski: 

Chodzi mi o stołówkę charytatywną. Swojego czasu była określana sytuacja, że opieka społeczna podała 

osoby, którym Caritas dowoził posiłki bezpłatnie. Czy to nadal jest kontynuowane? Czy zostało to 

przerwane?  Jest podane tylko, że dla 64 osób dostaje posiłki na terenie gminy. Wtedy były takie 

ustalenia Komisji Zdrowia z p. kierownik, z p. dyrektor Caritas w związku z tą dotacją. Teraz ta dotacja 

wzrosła i czy nadal to jest kontynuowane?  

Pan Burmistrz: 

Z ostatnich informacji, które posiadam, że tak. Są posiłki dowożone do osób wytypowanych przez 

MGOPS, na stołówkę, która znajduje się w ośrodku opiekuńczo-leczniczym ze względu na warunki.  

 

Ad. 22 

Ocena realizacji zadań podstawowej opieki zdrowotnej w gminie za 2023 r. 

Brak pytań. 

 

Ad. 23 

Roczna analiza stanu gospodarki odpadami komunalnymi w gminie Sędziszów za 2023 rok. 

Pani Przewodnicząca: 

W związku z sytuacją, że  rolnicy skarżą się, że na podwórkach zalegają im opony od maszyn rolniczych, 

ciągników, wypracowaliśmy takie stanowisko, żeby urząd zwrócił się do sołtysów o przeprowadzenie 

ewidencji opon, jaka byłaby to ilość  i czy byłaby możliwość zorganizowania dużego odbioru. Czy ktoś 

z wydziału wystąpi do sołtysów czy może jak nas oglądają na wizji to dopytywać, zgłaszać ilość opon. 

Dziękuję.  

Radny J. Jaworski: 

Myślę, że w tej sytuacji tych opon, folii, odpadów, które nie można oddać jako odpady komunalne to 

powinna być taka szeroka informacja dla rolników, dla osób, które chcą takie rzeczy oddać. Musi być 

przez urząd opracowany taki program, który mówi jasno kiedy i ile ton. I wtedy ludzie to zwożą np. na 

PSZOK i stamtąd firma odbierze. Inwentaryzacja musi być, czy ktoś przyjedzie po to. Jest parę osób, 

które powiedzą, że maja opony, a okaże się, że tych opon jest 4 sztuki na całą gminę.  

Pan Burmistrz: 

Myślę, że optymalnym rozwiązaniem jest tak jak było poprzednio, gdzie sołtysi zbierali ilości folii w 

poszczególnych sołectwach i przekazywali nam. Rolnikom najłatwiej się skontaktować z danym 

sołtysem. To będzie najprostsze. Trudno jest opracować. 

Radny J. Jaworski: 

Ja wiem. Firma przyjedzie i weźmie, ale musi to wziąć z jednego miejsca. Nie będzie jeździła po 

sołectwach.  

Pan Burmistrz: 

Najpierw trzeba zidentyfikować, a potem gdzie my to będziemy zbierać to jest jakby osobny temat.  

Wiceprzewodniczący Z. Adamski: 

Myślę, że najpierw sołtysi niech zbiorą deklaracje z danej miejscowości i wtedy przywieziemy w jedno 

miejsce. Sołtysi niech zbiorą informacje ile tego jest i kiedy to będzie zbierane. Żeby to nie było zbierane 

np. w żniwa, bo wtedy rolnik nie dojedzie. A jakby to było np. za miesiąc to to zwieziemy.  

Pani Przewodnicząca: 

Myślę, że na dzisiaj to jest tylko propozycja, a jest do ustalenia w wydziale.  

Radny A. Jupowicz: 

Zbliżają się wybory sołtysów to można wtedy ruszyć ten temat. Myślę, że na zebraniach będzie 

większość osób i wtedy ogłosić na zebraniach wyborczych sołtysów. Może na wrzesień, żeby pominąć 

żniwa. Myślę, że jakby były zebrane dane ile tego będzie to wtedy można zwieźć na PSZOK o samochód 

zabierze. Tak jak zwozili te folie.  

Pan Burmistrz: 

Tak jak mówiłem na komisjach wspólnych, wtedy było to wszystko ogłoszone, robiliśmy identyfikację 

ilości. Jeszcze pozostało ze zgłoszeń 15 ton z limitu, który mogliśmy oddać, bo na to mieliśmy 

dofinansowanie. Na zebrania przychodzi optymalna liczba osób, żeby ktoś nie poczuł się pominięty. I 

to będzie najlepsze dotarcie. Nie ma się co śpieszyć, skoro już ktoś kilka składuje u siebie to jeszcze 

nawet jak pół roku u siebie potrzyma to nic wielkiego się nie stanie.  

 



Radny P. Adamski: 

Mam taką uwagę do tego, żeby też było jasno oznaczone, ze jak opona rolnicza to opona rolnicza. Żeby 

to było też jakoś opisane.  

Pani Przewodnicząca: 

Myślę, że to jest do doprecyzowania.  

 

Ad. 24 

Informacja o realizacji zadań w zakresie kultury w Samorządowym Centrum Kultury im. Jana Pawła II 

w 2023 r. 

Brak pytań. 

 

Ad. 25 

Informacja z Realizacji Programu Sędziszowska Karta Seniora 60+. 

Brak pytań. 

 

Ad. 26 

Ocena zasobów Pomocy Społecznej za 2023 rok. 

Brak pytań. 

 

Ad. 27 

Wolne wnioski i dyskusja. 

Radny P. Adamski: 

Chciałbym podziękować ZDP w Jędrzejowie za pozytywne rozpatrzenie mojej prośby odnośnie 

posprzątania, pozamiatania dróg powiatowych na terenie miasta i gminy Sędziszów. Na chwilę obecną 

jest to już realizowane. Natomiast chciałbym się odnieść w tym temacie do p. Burmistrza, ponieważ 

dokładnie w tym samym dniu kierowałem podobne pismo o oczyszczenie dróg gminnych  na terenie 

Osiedla Rynek i do tej pory nie mam nawet odpowiedzi. Zbliża się Boże Ciało.  

Czy byłaby możliwość wyznaczenia jakiegoś kalendarza koszenia placu zabaw?  

Kierowałem również pismo odnośnie poprawy przebrukowania wejścia od strony ul. Partyzantów w 

kierunku OSiR-u. Prosiłbym o pozytywne rozpatrzenie tej mojej prośby.  

Chciałbym również podziękować ZUK za częściowe rozwiązywanie naszych problemów, m.in. 

podcinka drzew oraz łatanie tych dziur. Proszę o dalsze przychylności w kierunku tych działań.  

Radny W. Tabor: 

Chodzi mi o skrzyżowanie drogi powiatowej z gminną. Doszło tam do wypadku. Jest to skrzyżowanie 

Krężoły-Gniewięcin. Tam są drzewa już prawie uschnięte i pochylone nad drogę powiatową. Dostałem 

pismo odnośnie zagrożenia życia na tym zakręcie. Ale nic w tym temacie powiat nie robi. W każdej 

chwili przy wichurach może dojść do zagrożenia.  

Interpelację w sprawie naszych dróg gminnych mam na piśmie.  

Radna R. Pacholec: 

Chodzi mi o chodnik jak się idzie na nowy cmentarz. On zaraz po założeniu zaczął się na boki 

rozchodzić. A w tej chwili jest w tragicznym stanie. Kiedyś był tego mały odcinek, ale w tej chwili jest 

tego więcej. Kostka rozeszła się na boki.  

Radny J. Jaworski: 

Giną znaki. Na ul. Armii Krajowej od ul. Dworcowej był znak „droga wewnętrzna, strefa 

zamieszkania”, przy tych pracach, które były tam robione ten znak został usunięty. Nie wiem czy to jest 

droga normalna gminna czy to jest droga wewnętrzna. Nie jest ten znak postawiony.  

Drzewa na przeciwko kościoła, sosna – ona cieniuje mocno oświetlenie. Mieszkańcy wystąpili o 

wycięcie tych drzew, bo są coraz większe i rosną blisko bloków. Należałoby tą sprawę rozpatrzyć.  

Swojego czasu napisałem interpelację o postawienie „Toi Toi” i widzę, że jest on potrzebny przy placu 

zabaw. Tam faktycznie dzieci przychodzą z całego osiedla. I nie ma możliwości, ze chodzili do domów 

za potrzebą. Zaczyna to nieładnie wyglądać.  

Chciałem się jeszcze odnieść do tych przyłączy. W sprawozdaniu było podane, że kosztowało 8000 zł 

przyłącze świetlicy w Szałasie. ZUK wykonał usługę. Musimy znaleźć jakiś sposób na to czy 

finansować, coś zrobić na to, żeby ci ludzie, którzy się nie przyłączyli do kanalizacji mieli taką 

możliwość. Nie wszystkich jest stać na to. Utworzyć jakiś fundusz w ZUK-u, żeby wykonywał te 



czynności, a później np. w czynszu odbierał albo w opłatach za wodę, za ścieki. Nie wiem jak to 

rozwiązać. Może jest taka możliwość, żebyśmy wygenerowali jakąś kwotę pieniędzy, która polegałaby 

na takiej kasie zapomogowo-pożyczkowej. Wydajemy jakąś kwotę na te przyłącza, a ludzie stopniowo 

spłacają. Oczyszczalnia pracuje na pół gwizdka, a już planujemy podwyżkę cen wody, za którą 

zapłacimy, którzy są podłączeni do kanalizacji. Nie ma takich zarządzeń odgórnych, które by nas 

obligowały czy zmuszały ludzi do przyłączy. Może są tak jakieś przepisy, ale one są marne.  

Radny Z. Makuch: 

Ma dwie sprawy. Pierwsza dotyczy znaków na ul. Leśnej. Stoją 2 znaki, ale są zakryte drzewami, 

szczególnie znak pierwszeństwa łączący ul. Leśną z ul. Zieloną jest zupełnie niewidoczny. I znak 

przejścia do skrzyżowania z ul. Kwiatową. Poza tym w pasie chodnika jest studzienka, gdzie doszło kila 

razy do wypadków rowerowych. Jeden z uczniów doszczętnie zniszczył sobie rower. Prosiłbym o jakieś 

zabezpieczenie tej studzienki.  

Na ul. Kolejowej znajduje się znak przystankowy. On był ruchomy i stwarzał niebezpieczeństwo dla 

dzieci. Teraz jest przyczepiony trytytkami do ogrodzenia. Prosiłbym o umocowanie go, by nie stwarzał 

zagrożenia.  

Radny N. Jawor: 

Chodzi znak mówiący o tonażu od Grązowa do Zapusty, Boleścic i odwrotnie. Nie ma tego znaku. Czy 

ktoś to celowo usunął czy ukradł. Był on od odcinka drogi gminnej. Samochody jeżdżą z LHS, wożą 

codziennie. Jest duży ruch.  

Projekt oświetlenia. Podobno ma być zaczynany już w tym roku od środka. Prosiłbym, żeby był robiony 

od początku. Oświetlenie na tym zakręcie zostało zrobione, ale jest tam masa wypadków. Nie wiem o 

co chodzi. 

Radny J. Sroka: 

Chodzi o mieszkania socjalne w Tarnawie. Widziałem sytuację tych mieszkań. Tam jest wilgoć. Jest 

konieczność wykonania opaski, żeby nie wpuszczać tej wilgoci. Na części tych budynków jest przeciek 

z dachu. Klatka schodowa również źle wygląda, wypadałoby ją pomalować.  

W miejscowości Swaryszów jest nie do świetlone przejście dla pieszych. Zasadne byłoby założenie 

lampy nad tym przejściem.  

Wiceprzewodniczący Z. Adamski: 

Mieszkańcy ul. Klonowej i byłego PGR-u pytają kiedy będzie położony ten asfalt.  

Druga sprawa dotyczy przejścia dla pieszych z przejazdu na ul. Klonową. Tam muszą być zrobione 

pasy. Następnie pasy na ul. Wodzisławskiej. Idąc na cmentarz nie ma takiego przejścia.  

Nie mamy parkingu przy cmentarzu. Pasowałoby tam obniżyć ten chodnik, założyć 3 studnie chłonne, 

położyć na tym rowie płyty i byłoby gdzie te samochody postawić.  

Na byłym PGR-ze prośba o postawienie 2 lamp oświetleniowych by oświetliły ten plac.  

Wiceprzewodniczący D. Wróbel: 

W Sędziszowie nie ma ogólnodostępnego boiska. Kiedyś jak chodziłem do pracy to były 3 boiska. Od 

rana do wieczora dzieci kiedyś grały. Na OSiR-ze nie mogą, bo są grupy, nie ma gdzie, nie wolno. U 

góry też trzeba płacić. Nie każdego rodzica stać. A boiska ogólnodostępnego nie mamy, żeby dzieci 

mogły iść pograć kiedy będą miały czas. Może można by pozyskać dofinansowanie i zrobić jakiś orlik. 

Pod tym względem nie jest dobrze w naszej gminie.  

Radny P. Adamski: 

Może nie byłoby tyle tych problemów na tej sesji, gdyby może odpisywać tak w miarę systematycznie. 

Byłoby mniej pisania dzisiaj.  

Radna R. Pacholec: 

Darku, była już taka rozmowa jeszcze z Rafałem Dębickim jak był radnym, była dyskusja i my 

proponowaliśmy przed Skarpą zrobić takie boisko dla dzieci. Wiadomo kto jest właścicielem.  

Wiceprzewodniczący D. Wróbel: 

Ale my jesteśmy od tego, żeby takie problemy rozwiązywać. I musimy porozmawiać. Zrobić to dla 

naszych dzieci.  To są nasze dzieci. Lepiej, żeby grały w piłkę niż siedziały przed komputerem.  

Radny J. Jaworski: 

Boisko było na Skarpie swojego czasu. Tylko, ze tam nikt nie grał i zarosło. Ba osiedlu też mam 

problem, bo dzieci chcą grać i przychodzą z całego osiedla na taki kawałek pomiędzy blokami 14 a 15 

i tam jest konflikt pomiędzy też osobami starszymi, którym te dzieci przeszkadzają. Wiadomo te 

młodsze dzieci nie są agresywne. Ale te starsze wiadomo jak jest, czasami ten konflikt powstaje. To 



boisko, które jest na Sadach oddane pod opiekę świetlicy środowiskowej MGOPS-u i jakbyśmy zrobili 

te piłko chwyty z siatki, odgraniczyć to nieduże boisko, żeby te dzieci mogły iść bezpiecznie grać. 

Zaczynają się konflikty i my jako radni jesteśmy w to włączani. Wszyscy narzekają, a my jesteśmy 

między młotem a kowadłem. Postawić kilka słupków i podnieść tą siatkę do wysokości 5-6 m.  

W poprzedniej kadencji już mówiliśmy, że przy tych odwiertach przy zakładaniu instalacji kablowych 

do oświetlenia czy innych, naruszane są  chodniki. Pan Olszak swojego czasu mówił, że przy każdej 

umowie jest odnowa tych chodników i gwarancja. Chodząc po tych chodnikach widać, że one siądą i 

nie wiem czy to jest zapisane w umowach gwarancyjnych, że oni mają doprowadzić do takiego stanu 

jak był nawet po roku czasu. Należałoby zrobić taki przegląd tych chodników. One się zapadają, gdzieś 

woda podmyje. Przejść i zrobić taką wizję lokalną.  

Pani Przewodnicząca: 

Wrócę do tematu boiska w Krzcięcicach przy szkole. Dzieci chcą grać. Mamy monitoring, boisko 

zamknięte. Jest to niepojęte, jak boisko zrobione za tyle pieniędzy może być zamknięte. Plac zabaw i 

siłownia zewnętrzna również zamknięte. Wakacje na horyzoncie. Nasze dzieci ze szkoły w Krzcięcicach 

jeżdżą na orlik do Potoka, gdzie jest dostępny i mogą korzystać. Nie oczekuję, że będzie to czynne 24 

h na dobę, nie ma takiej potrzeby. Bardzo proszę zgłosić się do Fundacji naszej szkoły o jakiś regulamin. 

Niech to będą dwa dni w tygodniu i wystarczy, bo ja wystąpię, żeby boisko w Krzcięcicach zostało 

przywrócone do stanu pierwotnego. Rosła trawa, były kamienie, ale dzieci biegały. I wszystkim to 

pasowało. Dzisiaj mamy super warunki na które patrzymy przez zamkniętą furtkę. Jest to niezrozumiałe 

i niepojęte.  

Dla p. przewodniczącego Rady Powiatu mam prezent Jest to nowa technologia jaką powiat opracował 

do łatania dziur na drodze. W tej technologii są zrobione drogi prowadzące do Aleksandrowa. Nie jestem 

fachowcem. Nie wiem. Może to pod wpływem temperatury sklei się. Jest to wyrwa szerokości całej 

jezdni.  

Wiceprzewodniczący Z. Adamski: 

Jeszcze ul. Kielecka. Koło LHS. Mieszkańcy Borszowic proszą o przystanek. Jest tam miejsce, żeby 

razem z powiatem to zrobić tam zatoczkę. Do końca nie ma tam chodnika, są zakręty.  

Dobrze byłoby, żebyśmy zrobili ten objazd . Zaprosić służby dot. tych wszystkich dróg itd. i mielibyśmy 

wszyscy obraz. I proszę o te mapki dotyczące wszystkich dróg, które są na terenie naszej gminy.  

Pan Kaczmarski: 

Reprezentuję sołectwo Marianów. Chciałem pogratulować wysokiej radzie, pani przewodniczącej, panu 

burmistrzowi. Do pewnych uchybień chciałem się odnieść. Obserwuję jak nowoczesny człowiek dzisiaj 

postępuje. Nowoczesna technika remontuje. W zeszłym roku wykonano remont drogi od Tarnawy do 

Marianowa. Kiedyś było remontowane za pomocą kilofa, łopaty, owsianego napędu i wozu żelaznego. 

My tak utwardzaliśmy w czynach społecznych. I tak było, aż do założenia pierwszego dywanika. W 

zeszłym roku gmina podjęła remont tej drogi. Remont tak się odbywał, że aż serce się łamało. Zamiast 

to splantować i położyć asfalt tanim kosztem. Nie wiem czy to projektant, ale trzeba wystawić kosztorys. 

Za pomocą koparki, techniki zostały zebrane te pobocza, osłabienie drogi. I po prostu byłem w gminie, 

chciałem się z kimś skontaktować w tym temacie, ale nie było żadnej reakcji. I ten asfalt został położony. 

Po 2 tygodniach już pierwsze zjazd na pole został połamany. Jest to przyklepane nowoczesną techniką. 

Kiedyś się zrobiło i było to twarde. Teraz tak nowocześnie remontujemy. Koszty podatnik ponosi. Mam 

tu kilka kwestii nowoczesnego życia.  

Pani przewodnicząca: 

W Statucie mamy zapis, że przemowa może trwać 5 minut. Bardzo proszę przedstawić te zagadnienia. 

Przyjmiemy je do wiadomości.  

Pan Kaczmarski: 

Odniosę się jeszcze do farm wiatrowych, do paneli. Człowiekowi się podkłada to wszystko, że one 

funkcjonują, że mogą prąd pędzić. Prąd jest potrzebny. Nie ma wiatru, nie ma słońca to nie produkuje. 

A człowiek powinien spojrzeć w przeszłość pierwotnego człowieka, który budował się na strumieniami, 

wykorzystał później wodę, która pomogła człowiekowi. Dzisiaj człowiek też powinien do tego 

powrócić. Ujarzmić wodę, żeby nam nie robiła krzywdy. Dzisiejsza kanalizacja widzimy jak wygląda 

po opadach deszczu. Nie mieści się. Całe miasta pływają. Mamy problemy. Wnioskowałbym i żeby to 

dotarło do górnych władz, żeby ujarzmić wodę, pogłębić koryta rzeczne, zbiorniki pędziły by prąd, 

rekreacja. Młyn zabytkowy zniszczony. Kolej, która powinna być wizytówką turystyczną.  

 



Pani Przewodnicząca: 

Nie możemy odpowiadać za mienie, które nie jest naszą własnością. Bardzo proszę do sedna.  

Pan Kaczmarski: 

Dzisiaj się buduje kolejne mieszkania socjalne. Mieliśmy tutaj tyle mieszkań socjalnych, zostały 

zdewastowane. Można je było wyremontować, ładne, skromne, tanie do mieszkania.  

Betonujemy świat. Wszystko wybetonowane. Ludzie opamiętajmy się. Jak człowiek postępuje z 

przyrodą to ona mu wtedy odczuje. Opady gwałtowne, upały, gorąca. Dajmy dzieciom dobry przykład. 

Człowiek istota myśląca, która powinna przekazać i nie daje tych wzorców. Tamten system był inny, 

dał nam zabezpieczenie.  Człowiek rodzi się i umiera. Powstają dzisiaj cmentarze na żyłach wodnych, 

które przenikają do wód gruntowych. Piece likwidujemy.  

Pan Burmistrz: 

- radna B. Wójcik – za tą kwotę w ramach modernizacji pokrycia dachowego przy ul. Spółdzielczej 

będzie wykonane: około 300 m2 wymiany dachu, gdzie jest to w usłudze kompleksowej z wymianą łat, 

desek, blachy. Będą wszystkie rynny, rury spustowe i obróbki blacharskie w tym wymienione. W tym 

budynku mamy 9 mieszkań komunalnych.  

Radna B. Wójcik: 

Jaką papą?  

Pan Burmistrz: 

Blachą, nie papą. Blachą tak jak wszędzie. A szczegóły takiego kosztorysu inwestorskiego można 

uzyskać w wydziale.  

Radna B. Wójcik: 

I tak umowa jest podpisana. I tak uważam, że jest to kwota za wysoka. To jest tylko 300m2. To nie jest 

dużo. Ja mam porównanie jaka jest cena na blok.  

Pan Burmistrz: 

Jest to bardzo korzystna cena przy tym zakresie, który wymieniłem. Raczej staramy się wydawać te 

środki gospodarnie. I nie było łatwo o wykonawcę, bo chyba tylko jeden wykonawca do naszego 

zaproszenia się zgłosił.  Robocizna obecnie jest o wiele droższa od materiałów.  

Radna B. Wójcik: 

Pan burmistrz ma 14 dni na odpowiedź.  

Pan Burmistrz: 

Odpowiadam na te wolne wnioski. Nie na interpelacje. Do części trzeba się odnieść od razu.  

- radny P. Adamski – pan starosta zaprosił wszystkich wójtów, burmistrzów. Był też przewodniczący 

Zarządu Powiatu. Rozmawialiśmy na temat wypracowania dobrych zasad współpracy na najbliższą 5-

letnią kadencję. Myślę, że te wnioski, sugestie, które padały z każdej strony w jakiś sposób będą 

uwzględnione, żeby ta współpraca byłą inna, lepsza niż poprzednio. Był temat bieżącego utrzymania 

czystości po zimie, letniego. Szczególnie w głównych miejscowościach, bo nie da się zrobić, żeby 

powiat wszędzie na terenie gminy nawet jak są chodnik na wsiach, żeby też tam sprzątał. Główne ciągi 

komunikacyjne w gminie to są drogi powiatowe. Mamy najwięcej dróg powiatowych z 9 gmin naszego 

powiatu. Będzie również sprzątane tam obręb Sefako.  

Prosiłem wydział, żeby dał odpowiedź. Nie wiem dlaczego do tej pory nie ma odpowiedzi. 

Radny P. Adamski: 

W tym samym dniu, w tym samym czasie składałem e-mail do powiatu, pismo do p. Burmistrza. Tutaj 

z powiatu już działają, a tu z gminy jeszcze nic się nie dzieje. To jest tylko moja delikatna uwaga. 

Pan Burmistrz: 

Wiem. Tylko proszę zauważyć nawet po nazwach, Zarząd Dróg Powiatowych ma tylko jedno zadanie, 

które wykonuje. Składając informację z prac naszych jednostek, wskazałem ile awarii było. Ludzi nie 

da się rozmnożyć. Za chwilę będą musieli robić podstawowe porządki w lokalu, który się spalił czy 

który zalało na Osiedlu Drewnianym. Proszę też to wziąć pod uwagę. Ja nie usprawiedliwiam. Nie da 

się bez przerwy na każde nasze zgłoszenie, żeby byli wszędzie. Wiedzą, że mają zrobić porządek, ale 

zajmowali się czymś innym. To nie jest zła wola tylko są priorytety.  

Rozmawiałem z dyrektorem Rafałem Dębickim, że place zabaw muszą być priorytetem 

systematycznego wykaszania. Inne tereny mogą poczekać. Jest dużo tych placy zabaw. Musimy 

wzmocnić kadrowo. Rozmawiałem z dyrektorem, ma już kontakt do 2 osób, żeby dodatkowo zatrudnić. 

Musimy zwiększyć poziom usług. W takim kierunku to musi iść.  



Przebrukowanie chodnika na ul. Partyzantów i koło OSiR-u będzie robione. Proszę o trochę 

cierpliwości.  

- radny W. Tabor – wystąpimy do ZDP o to skrzyżowanie. Wiadomo, że skrzyżowanie drogi o różnych 

kategoriach odpowiada zarządca drogi kategorii wyższej. Malowanie pasów dla pieszych na 

skrzyżowaniu dróg tak samo. ZDP też określony zasób sprzętowy. Też na wszystko nie będą 

organizować przetargów. Nie da się w jednym czasie na wszystkich drogach wszystkiego zrobić.  

- radna R. Pacholec – o ten chodnik, który się rozchodzi to myślę, że ZUK sobie też z tym poradzi. 

Przyjmujemy temat do realizacji.  

- radny J. Jaworski – musimy rozpoznać temat tego znaku, kto go zabrał.  

Te drzewa na przeciwko kościoła są piękne. Ja bym tego nie wycinał. Ewentualnie trochę podciąć o te 

latarnie.  

„Toi Toi” na placu zabaw, bierzemy to zgłoszenie. Ten plac skupia całe Sady i nie tylko. Myślę, że 

jeden Toi Toi jest możliwy do postawienia.  

Jeśli chodzi o przyłącza, do tej pory każdy przyłączał na własny koszt. Zgodnie z ustawą, główna sieć 

kanalizacji wodociągowa to jest zadanie samorządu, natomiast przyłącza powinny być w 100% 

finansowane. Oczywiście są programy, które można stworzyć samemu, ale obecnie byłoby to 

krzywdzące dla ludzi wstecz, którzy sami zrobili przyłącze. Natomiast ten pomysł odnośnie funduszu 

jest do analizy. Jest to dobra rzecz. Trzeba wszelkie za i przeciw od strony finansowej, prawnej jak to 

jest możliwe.  

- radny Z. Makuch – przyjmujemy zgłoszenie odnośnie wycinki.  

Ta studzienka będzie wykonana.  

Po dzisiejszej sesji będziemy podpisywać umowę z firmą, która wygrała te bieżące odnowy dróg, te 

drobne remonty to może ich poprosimy. Proszę o chwilę cierpliwości. Zgłosimy to tej firmie.  

Wiceprzewodniczący Z. Adamski: 

Tutaj wyszło, że będzie firma z zewnątrz. A nie lepiej zatrudnić ludzi do ZUK-u?  

Pan Burmistrz: 

Tutaj mówimy o dwóch różnych rzeczach. Na te bieżące rzeczy, które ZUK może przerobić to robi. Ma 

5 podstawowych dużych zadań. Oni już szukają ludzi. Natomiast przebrukowanie studzienki, żeby to w 

jakiś sposób przełożyć to myślę, że ta firma zrobi i z niczym to się nie będzie kłócić.  

- radny N. Jawor – według aktualnie obowiązujących przepisów nie da się stawiać znaków 

ograniczających tonaż. Każda droga, która jest budowana powinna mieć taki tonaż, który przepuści 

przejazd wszystkim.  

Radny N. Jawor: 

Tam znak  był ograniczenie do 12 ton. Tam bardzo dużo samochodów kursuje.  

Pan Burmistrz: 

Znaków ograniczających tonaż na pewno nie wolno stawiać. Jeżeli tam były to ja muszę to rozpatrzeć. 

Nie odpowiem w tej chwili.  

Odnośnie tego oświetlenia. Nie da się zacząć tego procesu od innego miejsca.  

Radny N. Jawor: 

To jest właśnie początek od przepustu, a ma się robić od środka.  

Pan Burmistrz: 

Musi być wykonywane w tym roku tak jak jest. Tam też wchodzą uwarunkowania środowiskowe, 

zbliżenie do kolei. Trzeba specjalne zgody uzyskiwać.  

Radny N. Jawor: 

Rozumiem, ale to miało być zrobione właśnie od tego przepustu. A ma być tylko połowa tej roboty 

wykonane.  

Pan Burmistrz: 

Tyle co jest możliwe będzie w tym roku wykonane. Będziemy się zastanawiać jak pokonać te bariery, 

które są. Dwa pisma przyszły. Odpowiemy.  

- radny J. Sroka – to odwodnienie przy tym jednym budynku miało być robione, mamy tą jedną 

zaległość. Tam strasznie zamaka i ściany ciągną tą wilgoć do góry. Poproszę, żeby to wykonali jak 

najszybciej.  

Tam kładli blachę na dachu i dalej to cieknie? Musimy to sprawdzić. Malowania klatek nie 

planowaliśmy. To co zamaka to trzeba zrobić.  



Odnośnie oświetlenia w Swaryszowie na przejściu dla pieszych to trzeba indywidualnie rozpoznać. 

Zapisałem to do rozpoznania.  

- wiceprzewodniczący Z. Adamski – odnośnie asfaltu to mają chyba termin do końca sierpnia. Jutro 

pewnie będziemy podpisywać umowę z firmą, która wygrała przetarg. Dzisiaj zostały przez radę 

zabezpieczone pieniądze.  

O te przejścia dla pieszych wystąpimy, aby powiat je umieścił.  

Parking przy cmentarzu to jest to bardzo trudny temat. Jest to pas drogi powiatowej. Nie wiem nawet 

czy to nie jest czasem własność kolejowa.  

Wiceprzewodniczący Z. Adamski: 

Od tej strony to nie jest własność kolejowa tylko cmentarza.  Tam jest mur 4-5 m. Jakby tam położyć 

płyty na tym rowie, zrobić studnie chłonne i można by było ustawić tam przynajmniej 40 samochodów.  

Pan Burmistrz: 

To jest trudny temat. Mam nadzieję, że jako parafia się zmobilizujecie i kupicie to co ksiądz ma zamiar 

pod cmentarz i pod parking. I wtedy jako parafia uruchomicie bardzo szybko.  

Wiceprzewodniczący Z. Adamski: 

Ten nasz cmentarz to wygląda jak cmentarz komunalny. Do parkingu powinniśmy szukać sponsorów. I 

urząd powinien trochę dołożyć.  

Pan Burmistrz: 

Jest to cmentarz parafialny. Gdyby to był cmentarz komunalny to my byśmy brali przychody i 

moglibyśmy się gospodarować. Ale jest to cmentarz parafialny i to parafia musi mieć wkład.  

Radny Z. Adamski: 

Ale tak się każdego chowa, czy komunista czy wierzący czy niewierzący.  

Pan Burmistrz: 

My nie ingerujmy w sprawy kościoła.  

Radny P. Adamski: 

Jeśli jesteśmy przy cmentarzu. To LHS zagrodził sobie Toi Toi. I na chwilę obecną nie ma  żadnego Toi 

Toi przy cmentarzu. Bardzo proszę tam postawić. 

Pan Burmistrz: 

A kto to będzie utrzymywał?  

Radny P. Adamski: 

Uważam, że nasz urząd.  

Pani Przewodnicząca: 

To jest teren parafialny. Radny Jaworski zgłaszał Toi Toi na plac zabaw i to jest zasadne. 

Pan Burmistrz: 

- radny D. Wróbel – rzeczywiście brak boiska uważam to za problem. W tej chwili boiska mamy 

nieodpłatne dla dzieci. Mogą przychodzić i grać.  

Dyrektor OSiR K. Chmaruk: 

Mogą grać od 8 do 17. Wtedy są bezpłatne boiska dla dzieci. Później przychodzą dorośli.  

Pan Burmistrz: 

Mogą cały czas przez 7 dni w tygodniu zarówno tutaj przy OSiR jak i na bazie TKR.  

Wiceprzewodniczący D. Wróbel: 

Ja wiem. Dzieci chodzą do szkoły. Jak odrobią prace domowe. Godzina 15, 17, 18, 19, 20 – to są właśnie 

takie godziny, gdzie dzieci mają czas i grają.  I szukają tego miejsca. W Warzynie, w Trzcińcu kiedy 

można to się gra. Tam nie żadnego problemu. Nie wiem dlaczego u nas jest taki problem. Już mam 

zebrane podpisy prawie 100 rodziców i będę składał interpelację, bo ja rozumiem, że utrzymanie, ale 

nie ma ogólnodostępnego boiska.  I ten temat trzeba rozwiązać.  

Pan Burmistrz: 

Zgadzam się z tym w 100%. Rozmawialiśmy na komisjach wspólnych, teren między gminą a OSiR-em 

jest pięknym miejscem, tylko najpierw trzeba to przekwalifikować w MPZP. Trochę to trwa. Ale to 

daliśmy jako priorytet. Pod usługi publiczne. I jest to między innymi zorganizowanie boiska. Będę 

przekonywał was jako Radę, jako samorząd, jak będzie możliwość pozyskania pieniędzy, zrobić piękny 

żłobek do góry po prawej stronie, a na reszcie terenu zrobić piękne boisko, żeby młodzież o każdej porze 

na własną odpowiedzialność wchodziła i  grała. Innych miejsc za bardzo nie mamy. My się będziemy 

przyglądać skąd dofinansowanie. Procedury MPZP  



- radny P. Adamski -  systematycznie odpisywać. Jeśli nie było odpisane w terminie to bardzo 

przepraszam. Ja już uczulałem i będę uczulał moich współpracowników, ze termin ma być dochowany. 

Maksymalnie 30 dni, ale najlepiej niezwłocznie jeżeli coś wiemy.  

- radny J. Jaworski – jak dajemy możliwość umieszczania urządzeń w ciągach chodnikowych, żeby nie 

było tylko odtworzenie do stanu jaki był tylko jeszcze gwarancja, że sprawdzamy to jeszcze po roku czy 

się nic tam nie dzieje. W tej chwili nie pamiętam co mamy w umowie. Tam gdzie było robione 

oświetlenie to myślę, że zrobimy przegląd z firmą za kalika miesięcy. Firma na pewno nie odmówi i 

poprawi jeżeli takie coś będzie miało miejsce.  

- przewodnicząca A. Konieczna – we Mstyczowie z tego co mi wiadomo to korzystają ze wszystkiego. 

Tam jest wszystko otwarte, wchodzą kiedy chcą.  

Pani Przewodnicząca: 

To chodzi tylko o czyjąś dobrą wolę.  

Pan Burmistrz: 

Ja tego za bardzo nie potrafię zrozumieć. Przecież każdy może wchodzić na plac zabaw, na boisko. Z 

tym, że dobrze by było, żeby ktoś podpisał kto bierze odpowiedzialność  

Pani Przewodnicząca: 

Właśnie taki układ, że przerzucanie odpowiedzialności na rodzica to też nie jest w porządku. Może pani 

dyrektor, może pani woźna. Ktoś z obsługi szkoły. To by już było bardziej niż jakiś rodzic. To muszą 

być ustalone godziny od - do. Ktoś przyjdzie otworzy i ktoś przyjdzie zamknie. Ma być ogólnie otwarte. 

Nie dla jednej osoby. Jest monitoring. My jako sołectwa z funduszy sołeckich daliśmy po 2000 zł po to, 

żeby był monitoring i żeby to boisko było dostępne. Po czym okazało się, że Fundacja zrobiła 

monitoring ze swoich pieniędzy. Chyba po to, żebyśmy my nie mieli argumentów, że daliśmy 2000 zł i 

czegoś oczekujemy za to. Bo jeżeli zrobili ze swoich to nie mamy nic do powiedzenia. Moim zdaniem 

jest to własnością gminy i myślę, że my mamy tu dużo do powiedzenia. Oczekuję, ze jednak zostanie 

to rozwiązane bez przerzucania odpowiedzialności na któregoś z rodziców.  

Pan Burmistrz: 

Nie potrafię do końca odpowiedzieć. Wiem, że bez konfliktu odbywa się to we Mstyczowie, nie ma tam 

ograniczeń. Pani dyrektor uzgodniła z rodzicami, uzgodniła ze środowiskiem. Nie wiem dlaczego tak 

jest w Krzcięcicach.  

Pani Przewodnicząca: 

Krzcięcice to jest nasze serce, to jest nasza największa wieś, która skupia wszystkich ludzi z terenu 

przez to, że jest szkoła, jest kościół. I wszyscy tam potrzebujemy się spotykać. Ta współpraca musi być. 

Bardzo proszę o pozytywne rozpatrzenie mojej prośby.  

Wiceprzewodniczący Z. Adamski: 

Uważam, że jeżeli jest monitoring to niech to będzie otwarte, a nie zamykane.  

Pani Przewodnicząca: 

Na noc niech będzie zamykane dla bezpieczeństwa. Ja oczekuję, żeby coś wypracować z panią dyrektor. 

Wakacje są już za chwilę.  

Radny J. Sroka: 

Problem zaczyna się wtedy jak coś się komuś tam stanie, jak jakieś dziecko złamie nogę i przyjdzie 

rodzic mając pretensje nie wiadomo do kogo. Jest fajnie dotąd dopóki się nic nie stanie.  

Pani Przewodnicząca: 

Ale w tym monecie skazujemy dzieci do jeżdżenia pod górę do Potoka, później powrót z góry „na 

złamanie karku”. Też je narażamy w ten sposób. Tam też jest ostry zakręt jak wracają z orlika, który 

jest taki sam jak nasz w Krzcięcicach.  

Wiceprzewodniczący D. Wróbel: 

Wystarczy informacja, że wchodzący bierze odpowiedzialność na siebie i nic więcej nie trzeba robić. 

Jest monitoring i każdy później może sobie nagrania sprawdzić. Dać taką informację na furtce i nie ma 

żadnego problemu.  

Pan Burmistrz: 

Ja poproszę, żeby osoby które za to odpowiadają obejrzały końcówkę sesji, tą naszą dyskusję i żeby coś 

wypracowały.  

- wiceprzewodniczący Z. Adamski – uruchomić przystanek na ul. Kieleckiej. Ja już na ten temat 

rozmawiałem z ZDP i oni chcą z tym kuratorem, który ma piecze nad tym panem co jest właścicielem i 



ma ubezwłasnowolnienie, mają rozmawiać, żeby pozyskać kawałek terenu i poszerzyć drogę 

powiatową.  

Radny P. Adamski: 

 W najbliższym tygodniu mam właśnie spotkanie z tym panem na gruncie także omówimy to wszystko. 

Myślę, że to dojdzie do skutku.  

Pan Burmistrz: 

Rozmawiałem z dyrektorem, on miał się kontaktować z tym panem, żeby zgodzili się na ich terenie. I 

wtedy powiat deklaruje, że ten przestanek zrobi. Bo na inne rozwiązania powiat się nie godzi.  

Mapki z drogami będą przygotowane.  

- p. Kaczmarski – wydawało mi się, ze ta droga jest dobrze wykonana. Znowu trzeba pogwarancyjnie 

przejechać. Droga jest na gwarancji i sprawdzimy.  

 

Ad. 28 

Po wyczerpaniu porządku obrad Pani Przewodnicząca zamknęła obrady II sesji Rady Miejskiej obecnej 

kadencji. 

 

Na tym protokół zakończono. 
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